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Schriftelijke vragen gesteld door D66 
  

Vraag Is er voldoende capaciteit om in 2019/2020 een soortenmanagementplan voor 

Zwolle te maken en zo nee, wat is daar voor nodig aan capaciteit ? 

Fractie D66 

Antwoord Er is nú niet voldoende capaciteit om aan de slag te gaan met het 

Soortenmanagementsplan. Zoals ook al bij de beantwoording van de motie 

hierover eerder dit jaar is aangegeven, gaan we voor de begroting 2020 een 

inschatting maken van het capaciteitsbeslag, de kosten en de dekking voor een 

plan. Technisch (qua inventarisatieperiode) is het bovendien praktisch ook 

onmogelijk om nu zo'n plan te maken, dat zou pas vanaf april 2020 kunnen starten. 
  

Vraag Naar aanleiding van de Perspectiefnota 2020 - 2023: Is er, naast de reservering 

specifiek voor klimaatadaptatie, bij andere delen (bijv. Spoorzone) ook 

(begrotings)ruimte voor klimaatadaptatie. Het is namelijk een veelomvattende 

opgave 

Fractie D66 

Antwoord Ja, binnen projecten kan via slim ontwerp klimaatadaptatie vaak al worden 

meegenomen. Wanneer dit extra investeringen vraagt zal dit worden gefinancierd 

vanuit projecten en grondexploitaties zelf of vanuit het gemeentelijke rioleringsplan 

(GRP) of eventueel aparte kredietaanvragen. Ook wordt gezocht naar 

cofinanciering door andere overheden of private partijen. Zo hebben wij de 

afgelopen jaren in totaal € 5,8 miljoen cofinanciering ontvangen vanuit de 

IJsselvechtdelta gelden van de provincie Overijssel.  
  

Vraag Hoe wordt de onvoorziene post extra kosten Fietsenkelder Spoorzone verwerkt in 

de PPN ? 

Fractie D66 

Antwoord Deze post is niet verwerkt in de Perspectiefnota 2020 - 2023. Over de voortgang 

heeft uw raad op 11 juni een afzonderlijke informatienota ontvangen.  
  

Vraag Wordt de gemeente op enigerlei wijze gecompenseerd voor de kosten die gemaakt 

worden voor de invoering van de Omgevingswet? Wat is het totaal aan (geraamde) 

kosten die nu al zijn gemaakt in het kader van de Omgevingswet? Graag een 

overzicht. 

Fractie D66 

Antwoord We worden niet gecompenseerd voor de kosten voor de invoering van de 

Omgevingswet.  

 

Gemaakte kosten: 

 2016: 99.122 

 2017: 307.862 

 2018: 351.273 

 2019: 258.365 (tot en met 20 juni) 

Totaal:   1.016.623 
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Vraag wat is de pilot adaptief plannen op gebied van wonen ? 

Fractie D66 

Antwoord Dit is de pilot die we als gemeente samen met het concilium en de provincie met 

het expertteam woningbouw van BZK hebben afgesproken. Deze pilot gaat om een 

periode van 2 jaar en heeft als inhoud Adaptief programmeren in bestaand stedelijk 

gebied.  
  

Vraag Naar aanleiding van de Perspeciefnota 2020 - 2023:  

Innovatiefonds Sport: Wat is het gewenste resultaat en wanneer is de pilot 

geslaagd ? 

Fractie D66 

Antwoord Het innovatiefonds dient ter ondersteuning van de ambities uit het Actieplan sport 

en bewegen. Het fonds moet bijdragen aan het ontwikkelen van vernieuwend en 

ander aanbod binnen de sportvereniging en/of de sportaccommodatie ter 

ondersteuning van de ambitie dat verenigingen hun maatschappelijke en/of 

financiële verdienvermogen vergroten. Het innovatiefonds draagt ook bij aan de 

beweging “van achter naar voren” in het kader van de collectivisering. Het biedt 

verenigingen de mogelijkheden om met een bijdrage uit het fonds activiteiten te 

ontwikkelen richting preventie of lichtere in plaats van zwaardere zorg of om de 

accommodatie daarvoor geschikt te maken. 

 

De pilot is wat ons betreft geslaagd als meerdere verenigingen door een bijdrage 

uit het fonds activiteiten, programma’s en/of projecten hebben opgezet die wat 

betreft inhoud, aanpak of werkwijze onderscheidend en/of vernieuwend zijn ten 

opzichte van het huidige aanbod op het sportpark of in de 

binnensportaccommodaties en een functie vervullen voor een brede groep 

inwoners dan de bestaande leden. 
  

Vraag Naar aanleiding van de Perspectiefnota 2020 - 2023: Hoeveel sporters heeft de 

consulent aangepast sporten extra opgeleverd? Hoeveel mensen zijn er geholpen 

? 

Fractie D66 

Antwoord Het takenpakket van de consulent aangepast sporten is divers. Zo worden er 

bijvoorbeeld jaarlijks circa 50 sportadvies gesprekken met potentiële deelnemers 

gevoerd. Voor een (eerste) kennismaking met diverse takken van sport zijn in 2018 

diverse evenementen georganiseerd, waaraan bijna 500 kinderen met een 

beperking hebben deelgenomen. Er wordt niet gemonitord hoeveel van deze 

deelnemers stuctureel blijft sporten of lid wordt van een (G-)sportvereniging. 

Wel zijn er door de consulent (in samenwerking met Stichting Kids) 2 nieuwe 

sportgroepen opgezet: beweeggroep voor kinderen met 

leer/gedragsproblematieken in Holtenbroek (8 deelnemers) en Peutergym. 

Daarnaast zijn in samenwerking met sportschool Tabonon 3 kennismakingslessen 

kickboksen georganiseerd. Alle 6 deelnemers zijn lid geworden. Het aantal 

deelnemers is daarna verder gegroeid, waarmee er nu een structurele groep voor 

mensen met een beperking is binnen de sportschool.  

 

Naast het in beweging brengen van nieuwe sporters draagt de consulent 

aangepast sporten ook actief bij aan de (rand)voorwaarden om het sport en 

bewegen voor de reeds actieve sporters met een beperking te faciliteren, zodat de 

doelgroep ook kan blijven sporten.   
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Vraag Kunt u de cijfers geven van maatschappelijke participatie: 2017, 2018 en dan 

aantal mensen in uitkering en aantal mensen dat een stap gemaakt heeft op de 

participatieladder. 

Fractie D66 

Antwoord In 2017 werden deze cijfers niet geregistreerd. Over het jaar 2018 zijn de 

resultaten van Dock24 (als makelaar tussen vraag en aanbod) beschikbaar. 219 

inwoners hebben een traject gevolgd, onder begeleiding van trajectcoaches en 19 

verschillende vrijwilligers. 60% van de deelnemers heeft een plek in de stad 

gevonden om te werken aan hun ontwikkeldoelen. Het aantal plekken, activiteiten 

in de stad was ruim 60, varierend van sportverenigingen, kerken tot 

verzorgingshuizen. Ontwikkelresultaten deelnemers: 

- 131 deelnemers hebben een ontwikkeling doorgemaakt van trede 1 of 2 

naar 3 en 4. 

o 7 deelnemers hebben betaald werk gevonden 

o 6 deelnemers zijn naar school gegaan, volgen een opleiding 

- 28 deelnemers zijn op dezelfde trede blijven staan 

- 60 deelnemers hebben het traject beeindigd als gevolg van verhuizing, 

ziekte, detentie of andere persoonlijke omstandigheden.  

 
  

Vraag Naar aanleiding van de Perspectiefnota 2020 - 2023, startende ondernemers; 

welke activiteiten vallen onder de verantwoordelijkheid van de accountmanager 

Startende Ondernemers ? 

Fractie D66 

Antwoord Accountmanagement is (economische) sector specifiek. Over alle sectoren heen 

wordt plaats ingeruimd voor accountmanagement gericht op startende 

ondernemers en ondernemingen.  

Momenteel wordt er gewerkt aan een nadere definiëring van de 

accountantsmanagersfunctie.  

 

In het huidige takenpakket zit: 

 Relatiemanagement naar doelgroep starters. 

 Stimuleren van samenwerking gevestigd bedrijfsleven met starters.  

 Stimuleren samenwerking onderwijs &bedrijfsleven. 

 Stimuleren van de vorming van ecosystemen voor startende ondernemers. 

 Stimuleren van concrete platform-creatie waar stakeholders elkaar kunnen 

ontmoeten, netwerken en verbinding leggen om -mogelijk- tot zakelijke 

verbintenissen te komen. 

 
  

Vraag Naar aanleiding van de Perspectiefnota 2020 - 2023: Hoeveel mensen willen 

vanuit een uitkering (deels) als zelfstandige aan het werk ? 

Fractie D66 

Antwoord Er melden zich op jaarbasis gemiddeld 130 Zwolse personen voor de 

oriëntatiebijeenkomst van het team RBZ. Op jaarbasis heeft het RBZ gemiddeld 

ruim 80 nieuwe Zwolse klanten in een traject richting (parttime) ondernemerschap. 

Daarnaast heeft RBZ een lopend bestand van gemiddeld 75 Zwolse klanten c.q. 

ondernemers. Met de formatie-uitbreiding willen we het aantal trajecten te laten 

stijgen met ongeveer 40 trajecten op jaarbasis. 
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Vraag Naar aanleiding van de Perspectiefnota 2020 - 2023: Wanneer is de verwachting 

dat de post 750.000 Polymer Science Park wordt aangewend ?  

Fractie D66 

Antwoord Wij verwachten dat eind 2019 / begin 2020 dit bedrag zal worden aangewend. Dit 

is afhankelijk van de integrale planvorming met alle partijen.  
  

Vraag Naar aanleiding van de Perspectiefnota 2020 - 2023: Een circulaire economie is 

een herijking van de economie waarin iedereen − zowel bedrijven, instellingen als 

burgers − bewuster omgaan met de beschikbare grondstoffen en verspilling 

tegengaan. Dit heeft grootse raakvlakken met de transitie die wordt gemaakt naar 

een duurzame energievoorziening, maar ook het veranderende klimaat dat vraagt 

om het inrichten van en handelen naar een klimaat adaptieve stad. Daarom 

integreren wij de circulaire ambities in de genoemde opgaven. Daarnaast 

faciliteren wij de eigen organisatie om de circulaire ambities steviger te 

positioneren in bijvoorbeeld de gemeentelijke inkooptrajecten. 

a. VRAAG: Wat wordt concreet bedoeld met het faciliteren van de eigen 

organisatie? En in hoeverre worden inkooptrajecten circulair, geleidelijk of in grote 

stappen ? 

 

Fractie D66 

Antwoord Als gemeente hebben we het convenant Maatschappelijk Verantwoord Inkopen 

ondertekend, waarbinnen circulair één van de onderwerpen is. Daarnaast volgen 

we als gemeente waar mogelijk de ambitie van de Rijksoverheid als het gaat om 

de circulaire ambities. De Rijksoverheid wil in 2020 10% circulair inkopen. In 

diverse aanbestedings- en inkooptrajecten is circulair een belangrijk item. Voor de 

specifieke begeleiding en specialistische kennis van de keten huren wij, indien 

nodig, kennis in om een goede balans te vinden tussen circulair en economisch. 

Denk hierbij aan de huidige aanbesteding van ons bedrijfsafval wat via de Rapid 

Circulair Contracting methodiek uitgevoerd gaat worden. Externe specialistische 

kennis is nodig omdat ontwikkelingen en innovaties in diverse sectoren zich 

momenteel snel opvolgen. We zijn hierbij geleidelijk kennis aan het opdoen en aan 

het leren hoe deze systematiek werkt zodat bij gebleken succes we dit ook elders 

kunnen toepassen.  

 

Verder willen we waar mogeljk ook 'launching customer' zijn voor circulaire 

innnovaties uit de Regio Zwolle, zoals de Dutchfiets waarvan wij er nu 2 in 

bruikleen hebben. Hiervoor ontvangt de betrokken ondernemer een vergoeding.  

 

Het actieplan Maatschappelijk Verantwoord Inkopen wordt momenteel opgesteld 

en is in een afrondende fase. Hierin wordt behandeld dat we per inkooptrajact 

bekijken wat het maximale haalbare is de KEC ambities in relatie tot de kosten. 

Hiervool zal de MVI evaluatietool worden ingezet.  
  

Vraag waar zal de extra gevraagde capaciteit voor VTH specifiek op ingezet worden ? 

Fractie D66 

Antwoord De nieuwe toezichthouders worden in de binnenstad ingezet. Naast de uitvoering 

van het VTH-plan is er meer aandacht voor overlastgevende situaties zoals 

hangjongeren en veiligheid zoals de aanpak van ondermijning. 
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Vraag Naar aanleiding van de Perspectiefnota 2020 - 2023: Wanneer kan de 

gemeenteraad de Mobiliteitsvisie tegemoet zien (volgens planning Q4 2018) en 

hoe verhoudt deze visie zich tot de plannen m.b.t. de parkeerbalans ook met het 

oog op de ontwikkelingen (parkeergarage) Weezenlanden Noord . 

Fractie D66 

Antwoord De Mobiliteitsvisie wordt naar verwachting in oktober 2019 ter behandeling aan de 

gemeenteraad aangeboden. Bij het opstellen van de Mobiliteitsvisie is het 

Startdocument, dat de gemeenteraad in 2018 vaststelde, als vertrekpunt gebruikt. 

Hierin is onder andere opgenomen dat efficiënte parkeeroplossingen een must zijn 

bij een intensiever gebruikt centrumgebied en dat we willen blijven inzetten op 

slimme oplossingen op het gebied van onder andere parkeren. Zowel de verdere 

uitwerking van de Mobiliteitsvisie als de ontwikkelingen rondom (de parkeergarage) 

Weezenlanden Noord hebben deze uitgangspunten als vertrekpunt gebruikt. 

 
  

Vraag Naar aanleiding van de Perspectiefnota 2020 - 2023: Vitaal en waardig ouder 

worden: de evaluatie: gebeurt deze onafhankelijk en wordt er een nul meting 

gedaan ? 

Fractie D66 

Antwoord Bij de evaluatie van Vitaal en Waardig Worden wordt gebruik gemaakt van 

verschillende monitoren, zoals het Buurt-voor-Buurt onderzoek, de monitoren van 

de GGD en de inzichten die Veilig & Vitaal Thuis ons geven. De genoemde 

monitoren worden deels uitgevoerd door gemeentelijke partners en deels in eigen 

beheer. 
  

Vraag cultuureducatie: wanneer komt de evaluatie naar de raad? Hoeveel 

cultuuraanbieders werken samen met scholen? Welk percentage komt daarvan uit 

Zwolle ? 

Fractie D66 

Antwoord De evaluatie staat gepland voor begin 2020. 

 

Samenvatting  

Totaal aantal aanbieders inzet door VO scholen en betaald uit budget scholen in 

Fonds CEZ VO: 59 

Aantal aanbieders uit Zwolle: 48 

Aantal aanbieders van buiten Zwolle:11 

  

Totaal aantal aanbieders op Woest: 38 

Aanbieders die alleen aanbod hadden tijdens Festival Woest en niet los daarvan 

zijn geboekt door de scholen: 19 

Uit Zwolle: 36 

Van buiten Zwolle: 2 

  

Totaal aantal aanbieders inzet door PO scholen:  

•        72 cultuuraanbieders met PO-aanbod zijn gevestigd in Zwolle. 

•        Van deze 72 aanbieders zijn er 64 actief in PO. Ik tel daar ook aanbieder 

zoals MEC bij mee. Hun organisatie is weliswaar gevestigd in Rouwveen, maar ze 

opereren als Muziekschool ook in Zwolle. 

•        Van de PO-aanbieders gevestigd buiten Zwolle (70) zijn er 26 actief op 

Zwolse scholen. Veel van deze aanbieders komen wel uit de regio (Heerde, Epe, 

Kampen, Heino, Dalfsen, Deventer) en Enschede. 
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Vraag wat is de stavaza rond een nieuwe theaterbroedplaats voor Zwolse jeugd ? 

Fractie D66 

Antwoord Wij hebben op 17 juni 2019 besloten om voor de ontwikkeling van een 

theaterbroedplaats aan te sluiten bij het Hybride Productiehuis. Dit productiehuis is 

één van de 15 proeftuinen die onlamngs door de minister van Cultuur zijn erkend 

en van cofinanciering voorzien. Het hybride Productiehuis wordt gedragen door 

Hedon en Zwolse Theaters, waarmee een stevige organisatorische inbedding is 

geborgd. Naast theater wordt krijgt in dit productiehuis muziek (urban, hiphop) een 

eigen ontwikkelplek, waardoor crossovers ontstaan die naar verwachting tot 

vernieuwing zullen leiden. Na de zomer start het productiehuis samen met 

geinteresseerde partners die mee willen doen.  
  

Vraag Naar aanleiding van de Perspectiefnota 2020 - 2023: Er wordt gesproken over ‘de 

historische Hanzestad’ als kracht van Zwolle. Wat gebeurt er concreet om deze 

kracht te versterken/stimuleren? 

Fractie D66 

Antwoord De passage waarnaar verwezen wordt geeft aan dat we via de investeringen in de 
PPN op diverse onderwerpen inzetten op het versterken van de kracht van Zwolle. 
Waarbij Zwolle geduid wordt als zijnde een historische Hanzestad. 
Naast de investeringen in onder meer de sociale kracht, economische kracht, 
binnenstad etc benutten we ook de historische Hanzestad om de  kracht van 
Zwolle als toeristische trekpleister in brede zin te versterken.  
 
De Hanzesteden worden steeds meer gezien als een “bestemming om toeristisch 
te bezoeken”. Dat is ook opgevallen bij de professionals in citymarketing; 
hanzestedenmarketing heeft dan ook de citymarketingaward gewonnen. We 
onderzoeken momenteel hoe en met welke speerpunten we de citymarketing 
verder kunnen ontwikkelen. 
 

Ook wordt ingezet breed toeristisch overleg met meerdere partners om op basis 
van het Perspectief 2030 van het Nederlands Bureau voor Toerisme (NBTC) en de 
strategische profilering van de stad productontwikkeling te realiseren. Daar zetten 
we het komende jaar verder op in. 
 
Afgelopen jaar is het gelukt om de Global Travel and Trade show naar Zwolle te 
krijgen. Meer dan 100 internationale touroperators hebben Zwolle en de regio 
kunnen ontdekken als verborgen parel van Nederland.te krijgen. Ook zijn In 2018 
zijn de eerste zes van uiteindelijk zo’n 30 routeringszuilen geplaatst in en om de 
binnenstad. Op de achterkanten is (cultuurhistorische) informatie geplaatst in 
samenwerking met Historisch Centrum Overijssel. Ook hebben we eerder al 
ingezet op Stichting Allemaal Zwolle die de rijke geschiedenis van Zwolle in beeld 
brengt waar het verhaal van de Hanze ook een belangrijk onderdeel zal gaan 
vormen. 
 

  

Vraag Naar aanleiding van de Perspectiefnota 2020 - 2023: In welke mate wordt bij 

energie (programma 6) rekening gehouden met het feit dat er nog geen definitief 

Klimaatakkoord ligt? Kan dit nog positieve of negatieve verrassingen opleveren? 

Fractie D66 

Antwoord Bij het opstellen van het plan van aanpak hebben we rekening gehouden met het 

concept Klimaatakkoord. De definitieve besluitvorming vindt naar verwachting 

plaats in het najaar 2019. Na deze besluitvorming gaan we de eventuele 

consequenties in beeld brengen. Vooralsnog zien wij geen reden om ons plan 

voortijdig aan te passen.  
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Vraag Naar aanleiding van de Perspectiefnota 2020 - 2023: Geothermie kent nu een 

eenmalige incidentele reservering. In welke mate wordt geanticipeerd op langer 

lopende kosten voor dit omvangrijke en kostbare project? 

Fractie D66 

Antwoord Inzet is dat alle voorbereidingskosten die de gemeente maakt, worden ingebracht 

in de businesscase en in de exploitatie worden terugverdiend. Hoe dit vorm krijgt, 

moet nog worden bepaald met andere partijen die (kunnen) gaan deelnemen in de 

ontwikkeling en exploitatie (zoals EBN en een nog te selecteren operator). De 

organisatie- en samenwerkingsvorm moeten nog worden bepaald. Daarnaast zal 

worden gekeken of het project na de huidige subsidieperiode (Elena) in 

aanmerking kan komen voor aanvullende subsidie (Europees, nationaal of 

provinciaal), gezien het innovatieve karakter van de ontwikkeling van geothermie 

voor de verwarming van bestaande wijken als alternatief voor aardgas. 
  

Vraag Naar aanleiding van de Jaarstukken 2018, programma 2: “Werkervaringsplaatsen 

bieden in een carrousel door 6 zorgaanbieders.” 

 Wat verdienen de mensen in deze werkervaringsplaatsen bij deze 

zorgaanbieders? 

 Hoeveel maanden werken deze mensen via een werkervaringsplaats bij deze 

zorgaanbieders? 

 Hoeveel van hen zijn bij één van deze zes zorgaanbieders in dienst getreden?  

 

Fractie D66 

Antwoord In de sector Zorg & Welzijn zijn grote tekorten aan (goed) geschoold personeel. En 

er zijn kandidaten in een uitkeringssituatie die voor werk in de sector geschikt zijn. 

Deze kandidaten komen er echter door verschillende oorzaken niet ‘tussen’. Voor 

deze groep kunnen diverse instrumenten worden ingezet, één daarvan is de WEP, 

de werkervaringsplek.  

Om inzicht in vraag en aanbod te krijgen, komen gemeente (Tiem) en 

zorgaanbieders zes wekelijks bij elkaar om kandidaten te bespreken, met als doel 

hen een passende WEP aan te bieden. Er wordt gekeken naar mogelijkheden bij 

de deelnemende partijen Philadelphia, Humanitas DMH, RIBW, Tactus, Leger des 

Heils en Limor. De bedoeling is dat kandidaten, indien nodig, tussen de 

deelnemende werkgevers van werkplek kunnen switchen. Daarbij staat de ervaring 

van de werkzoekende voorop! Na een periode waarin de kandidaten werkervaring 

hebben opgedaan (streven is 3 tot 6 maanden), ontvangen zij een getuigschrift. 

Deze periode is met behoud van uitkering. Gedurende de WEP lopen kandidaten 

boventallig mee en mogen ze een (interne) training volgen. De trainingen en 

begeleiding wordt gefaciliteerd door de werkgevers die de WEP aanbieden.  

 

Huidige stand van zaken 

In totaal zijn er 18 kandidaten besproken, waarvan er 11 kandidaten zijn gestart op 

een werkervaringsplaats, 5 kandidaten zijn nog in oriënterende gespreksfase en 2 

kandidaten zijn uit de zogenoemde WEP-trein gestapt. 1 kandidaat was het een 

vrije keuze en bij de andere kandidaat bleek na 3 oriënterende gesprekken en een 

meeloopdag dat hij niet de juiste competenties had om in deze sector te werken. 

Deze kandidaat is terug gemeld naar de adviseur om samen verder te oriënteren 

op mogelijkheden op de arbeidsmarkt. 

Er is nog geen sprake van een doorplaatsing naar een betaalde baan. De intentie 

is dat de werkervaringsplek kan leiden tot een betaalde baan bij één van de 

zorgpartners of een andere werkgever in het gezamenlijke netwerk.  



9 
 

Vraag Gaat de ondersteuning vrijwilligerswerk alleen naar vrijwilligerswerk gericht op 

preventie sociaal domein? Hoeveel minder WMO middelen heeft dit tot nu toe 

opgeleverd ? 

Fractie D66 

Antwoord Naast algemene ondersteuning van het vrijwilligerswerk (informatie, bemiddeling 

vraag en aanbod) is een groot deel van de inzet gericht op preventie sociaal 

domein. Zoals Stichting Present verwoordt ‘met vrijwillige inzet wordt de formele 

zorg versterkt’. ZwolleDoet faciliteert o.a. het Steunpunt Mantelzorg en Startpunt 

Informele Zorg (gespecialiseerde vrijwilligers in thuissituaties). Hart voor Zwolle en 

Present richten zich op kwetsbare Zwollenaren, zoals mensen in armoede, 

eenzame ouderen, vluchtelingen, dak- en thuislozen en gehandicapten. Enkele 

opbrengsten van 2018:  

 Hart voor Zwolle: 230 hulpvragen van kwetsbare inwoners opgelost door 508 

vrijwillige jongeren. Het gaat om structurele (bijv. hulp bij boodschappen) en 

incidentele vragen (opknappen tuin, verhuizen etc.). Inzet van 5.420 

vrijwilligersuren.  

 Present: 458 hulpvragen opgepakt door 473 groepen vrijwilligers. Het gaat om 

structurele trajecten en incidentele projecten. Hiervoor zijn ruim 25.000 

vrijwilligersuren ingezet.   

 ZwolleDoet: 19% meer mantelzorgers zijn opgenomen in het vizier, 515 

hulpvragen van mantelzorgers zijn opgepakt, 9 activiteiten voor jonge 

mantelzorgers, 21% meer gebruik van de website SamenZwolle, 38 

hulpvragers met (ernstige) psychische kwetsbaarheid zijn ondersteunt door 

een maatje.   

 

Present heeft door het Instituut voor Publieke Waarden onderzoek laten doen naar 

de maatschappelijk impact van 6 van de initiatieven, waaruit blijkt dat één uur 

vrijwillige input een output aan maatschappelijke winst oplevert tussen de € 25,- en 

€ 500,-.  

 
  

Vraag Hoe verhoudt de ingeboekte besparing Beschermd Wonen (3.2.2) zich tot de 

ontwikkeling richting extramuralisatie van zorg? 

Fractie D66 

Antwoord Besparingen op Beschermd wonen worden gerealiseerd als er minder (en minder 

snel of lang) een beroep op beschermd wonen gedaan hoeft te worden door 

clienten, en zij met lichtere zorg beschermd thuis kunnen wonen. Daarvoor zal de 

extramurale zorg/ thuisondersteuning en individuele ambulante begeleiding lokaal 

wel toereikend moeten zijn.  

 

Besparingen op Beschermd wonen leiden tot een verhoging van individuele Wmo-

budget. 

Vorig jaar is daarom met de regio afgesproken dat overschotten op beschermd 

wonen uitgekeerd worden ten behoeve van de lokale versterking van 

thuisondersteuning en andere lokale ondersteuning.  
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Vraag Kunt u de ontwikkeling van de weerstandscapaciteit laten zien vanaf 2015 ? 

Fractie D66 

Antwoord In de paragraaf weerstandsvermogen en risico's van de jaarrekenng 2018 is in het 

subblad beoordeling weerstandsvermogen het verloop van de 

weerstandscapaciteit vanaf 2013 weergegeven. 

2015: 65% 

2016: 71% 

2017: 89% 

2018: 128% 

2019: 82% 

 

Opgemerkt zij dat de percentages niet volledig met elkaar zijn te vergelijken. 

Vooral die van 2018 valt uit de toon, omdat daarin nog het surplus in de algemene 

concernreserve is meegenomen. Dit surplus is vervolgens ingezet voor nieuwe 

bestedingen. In het percentage voor 2019 is al rekening gehouden met de 

onttrekking van het surplus. Vorig jaar is bij de begroting de nota 

risicomanagement en weerstndsvermogen vastgesteld en is een normratio bepaald 

van 0,8, overeenkomend met 80% dekking door de algemene concernserve van de 

geïnventariseerde risico's. 

 
  

Vraag Naar aanleiding van de Perspectiefnota 2020 - 2023:  

Jeugdhulp: hoe hebben de wachtlijsten zich afgelopen jaar ontwikkeld? Gaan de 

investeringen passende jeugdhulp zorgen voor nog snellere adequate hulp zodat 

problemen niet groter worden dan ze zijn op het moment dat de hulpvraag wordt 

geuit? 

Fractie D66 

Antwoord ‘Wachtlijstproblematiek; eenduidigheid rondom definities’ is door het RSJ 

IJsselland, in samenwerking met de elf gemeenten in 2019 opgepakt. Hiervoor is 

een plan van aanpak Wachttijden  opgesteld. Momenteel liggen eenduidige 

definities ter besluitvorming voor. Hierbij zijn ook cliëntenplatforms betrokken. Ook 

wordt er gewerkt aan het op orde brengen van het berichtenverkeer.  

De verwachting is dat eind 2019 er nog geen gedegen analyse heeft kunnen 

plaatsvinden m.b.t. de juistheid van gegevens alvorens deze te plaatsen op de 

website Jeugd en Gezin. De kans is groot dat het RSJ IJsselland dan onjuiste 

gegevens plaatst op de website Jeugd en Gezin. Jeugdigen en hun verwijzers 

maken dan een keuze voor een aanbieder op basis van de verkeerde gegevens. 

Het besluit over of,  hoe en waar we wachttijden publiceren zal medio 2020 worden 

genomen. Van belang is dat  in acute gevallen altijd ondersteuning / zorg wordt 

geregeld. 

 

De investeringen passende jeugdhulp zorgen inderdaad voor snellere adequate 

hulp. Ondersteuning kan soms al gegeven worden doorjeugd- en gezinswerkers. 

Inzet is dat de jeugdhulp  niet zwaarder en langer dan nodig is en met nadruk op 

preventie; voorkomen van escalatie en waar mogelijk inzetten op duurzaam 

herstel.  Ook wordt er gewerkt aan ambulantisering en het versterken van de 

relatie onderwijs-jeugdhulp. Dit zorg voor snellere en adequate inzet in de directe 

omgeving van het kind of de jeugdige.  
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Vraag Veilig Thuis: Kunt u inzicht geven in de effecten van het preventieplan 

kindermishandeling? Kwantitatief als mogelijk . 

Fractie D66 

Antwoord De effecten van de maatregelen in het preventieplan zijn niet cijfermatig in beeld te 

brengen.  
  

Vraag Naar aanleiding van de Perspectiefnota 2020 - 2023, Veilig Thuis: wachtlijsten 

groeien en er komt een extra bijdrage om te voldoen aan wettelijke normen. Wat is 

er nodig om de wachtlijsten terug te dringen ? 

Fractie D66 

Antwoord Het in de Perspectiefnota genoemde bedrag heeft te maken met benodigde extra 

formatie voor de Vertrouwensarts en gedragswetenschapper. Over de huidige 

situatie als gevolg van de enorme toename van het aantal meldingen en adviezen 

is een informatienota naar de gemeenteraad gezonden.  
  

Vraag Naar aanleiding van de Jaarstukken 2018: Wat is de externe inhuur geweest in 

2016, 2017, 2018 ? 

Fractie D66 

Antwoord Jaar Totaalbedrag 

2016 €       10.938.000  

2017 €       13.642.000  

2018 €       12.928.000  

 
  

Vraag Naar aanleiding van de informatienota halfjaarrapportage Sociaal Domein: Hoe 

wordt de besparing op dyslexie gerealiseerd?  

Fractie D66 

Antwoord In de halfjaarrapportage Sociaal Domein hebben wij het volgende opgenomen: 

 

Onderscheid kinderen dyslexie en andere spraak/taalproblemen (J2) 

Voor maatregel J2 is in het bestuurlijk overleg jeugdhulp - passend onderwijs 

(december 2018) het principebesluit genomen om: 

1) De verantwoordelijkheid voor de uitvoering van de ondersteuningsniveaus 1 t/m 

3 van het ‘masterplan’ dyslexie te beleggen bij het onderwijs. 

2) De screening en diagnostiek van dyslexie te beleggen in de 

ondersteuningsteams. 

3) Middelen beschikbaar te stellen aan de expertisecentra van het onderwijs om de 

diagnostiek door orthopedagogen te kunnen laten uitvoeren. 

4) De hoogte van deze middelen vast te stellen op basis van een uit te werken 

businesscase. 

Uit een eerste financiële analyse blijkt dat in 2018 een besparing van ongeveer € 

100.000 is gerealiseerd op dyslexie. Belangrijkste reden hiervan is naar 

verwachting de nieuwe inkoopsystematiek. Doordat er steeds minder 

overgangscliënten zijn, verwachten wij dat deze besparing nog zal stijgen. 

Diagnostiek beleggen bij het onderwijs kan naar verwachting per 1 januari 2020 

starten. Met de nieuwe werkwijze verwachten we de in het interventieplan bij deze 

maatregel opgenomen verwachtte opbrengst in 2022 geheel te realiseren. 

 

 


